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PROTOKÓŁ Nr XVII/2019 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 18 października 2019 roku 

 

Ad.pkt.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej otworzył XVII w bieżącej kadencji obrady 

sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan  

15 radnych w obradach udział bierze 15 radnych, co zgodnie z ustawą czyni Radę zdolną  

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Radnych, Panią Burmistrz, Panią Skarbnik, Pana 

Sekretarza, Kierownika Centrum Aktywizacji Zawodowej Powiatowego Urzędu Pracy  

w Końskich panią Beatę Spiżewską, Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich 

Stanisława Mościńskiego, Dyrektorów jednostek podległych, Sołtysów a także wszystkich 

przybyłych na obrady sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w związku z obowiązującymi przepisami Rozporządzenia 

Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 

ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych  i w sprawie 

swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE RODO  a także 

art.20 ust.1b ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2019 r. 

poz.506) poinformował, iż obrady sesji są nagrywane oraz transmitowane na żywo. 

Lista obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych na obrady gości zostaje załączona  

do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż w dniu 11 października br. do Rady 

Miejskiej w Stąporkowie wpłynął wniosek Burmistrza Stąporkowa o wprowadzenie  

do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji Stąporków-

zmiana wskaźnika RLM, który został pozytywnie zaopiniowany co do zgodności z prawem 

oraz omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 17 października br.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji  

do punktu 14 ppkt l) powyższego projektu uchwały. 

Rada Miejska w Stąporkowie w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła 

wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji do punktu 14 ppkt l) projektu uchwały  

w sprawie wyznaczenia aglomeracji Stąporków-zmiana wskaźnika RLM. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał porządek obrad XVII sesji Rady Miejskiej  

w Stąporkowie, który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z XIV, XV i  XVI sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu i kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Stąporków za I półrocze 2019 r. 

− opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej, 

− opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach. 

7. Przyjęcie Informacji na temat stanu przygotowań placówek oświatowych do nowego 

roku szkolnego. 

8. Przyjęcie Informacji o letnim wypoczynku dzieci i młodzieży. 
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9. Przyjęcie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stąporków w roku 

szkolnym 2018/2019. 

10. Przyjęcie Sprawozdania z działalności ZGKiM w Stąporkowie za 8 m-cy 2019 r. 

11. Przyjęcie Informacji o stanie i strukturze bezrobocia na terenie miasta i gminy 

Stąporków za 8 m-cy 2019 r. 

12. Informacja Burmistrza Stąporkowa w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych  

za 2018 rok przez osoby zobowiązane do ich złożenia. 

13. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie złożonych oświadczeń 

majątkowych za 2018 r. przez Radnych Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

14. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu sołectwa 

Czarniecka Góra-„Poręba”, 

b) zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części terenu sołectwa Czarniecka Góra, 

c) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i konserwacyjnych pomnika 

przyrody dębu szypułkowego „Hubal”, rosnącego na działce o nr ewid. 96/1210 

stanowiącej własność Skarbu Państwa, w zarządzie Państwowego Gospodarstwa 

Leśnego Lasy Państwowe, Nadleśnictwo Stąporków w miejscowości Furmanów, 

d) zmiany załącznika nr 1 do uchwały Nr XXXV/302/2013 Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 27 marca 2013 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

Gminy Stąporków, których właścicielem lub zarządzającym jest gmina Stąporków oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków, 

e) zmiany Uchwały Nr IX/60/2019 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 26 kwietnia 

2019 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwalniania z tych opłat, a także trybu ich pobierania, 

f) odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, 

g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2019-2030, 

h) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2019 rok, 

i) przedstawienia i przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami Gminy Stąporków na lata 2017-2020 za okres od 2017-2018, 

j) wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z Radnym Rady Miejskiej  

w Stąporkowie, 

k) udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Czarnej, 

l) wyznaczenia aglomeracji Stąporków-zmiana wskaźnika RLM. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z brakiem pytań i uwag do projektu porządku obrad XVII sesji Przewodniczący 

Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła porządek obrad 

XVII sesji. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.3. Przyjęcie protokołów z XIV, XV i  XVI sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż projekty protokołów z poprzednich sesji 

zostały przesłane radnym drogą elektroniczną oraz wyłożone w Biurze Rady Miejskiej. 

W głosowaniu jawnym protokół XIV sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty 

przez radnych jednogłośnie 15 głosami „za”. 
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W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

W głosowaniu jawnym protokół XV sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty 

przez radnych jednogłośnie 15 głosami „za”. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

W głosowaniu jawnym protokół XVI sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty 

przez radnych jednogłośnie 15 głosami „za”. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Krzysztof Chrzan odczytał informację o działaniach 

między sesjami, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.pkt.5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska przedstawiła informację o działalności 

międzysesyjnej, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

W kwestii dróg na terenie gminy Burmistrz Stąporkowa powiedziała, że do dnia  

15 października br. złożono trzy oferty na realizację zadania pn.: „Budowa ulicy Kościuszki 

wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną w Stąporkowie”, Nr postępowania 

BIN.271.9.2019/RS, które obecnie są analizowane przez wydział merytoryczny. Dodała,  

że prawdopodobnie jeszcze w tym roku gmina przystąpi do realizacji przedmiotowego 

zadania. Pani Burmistrz powiedziała, że Gmina Stąporków otrzymała dofinansowanie  

na przebudowaną drogę gminną w miejscowości Włochów. Poinformowała o rozpoczęciu 

prac przy przebudowie odcinka drogi powiatowej od torów kolejowych przy ul. Miłej  

w Stąporkowie w kierunku Wąglowa a cały wyremontowany odcinek będzie miał długość 

970 metrów. Podkreśliła, że dzięki dobrej współpracy z Zarządem Powiatu Koneckiego,  

w tym roku gmina wyremontuje jeszcze blisko kilometrowy odcinek drogi powiatowej  

od Krasnej w kierunku Mniowa oraz dokładnie 754 metry drogi od Koziej Woli w kierunku 

Smarkowa. Pani Burmistrz poinformowała, że Powiat Konecki będzie wnioskował  

o dofinansowanie 80% wartości zadania z Funduszu Dróg Samorządowych dla wskazanych 

przez gminę dróg, tj.: odcinek biegnący w kierunku od Niekłania do Szydłowca, odcinek 

Odrowąż-Odrowążek oraz odcinek drogi Stąporków-Pardołów- Świerczów, co stanowi 

długość ok.8 km. Przypomniała, że Powiat Konecki na 2020 rok zaplanował przebudowę 

trzech odcinków „powiatówek”, w kosztach których będzie miała udział Gmina. Łącznie 

zostanie wyremontowane 3,5 km dróg na trasie Gosań- Krasna w kierunku Mniowa. Pani 

Burmistrz poinformowała, że rozpoczęła spotkania z sołtysami oraz radnymi w kwestii 

opracowania harmonogramu prac w poszczególnych sołectwach Gminy Stąporków  

na kadencję 2018-2023. Dodała, że planowane inwestycje zostały umieszczone  

w przygotowanym przez gminę biuletynie. Pani Burmistrz poinformowała, że część sołtysów 

jest zainteresowana wyodrębnieniem funduszu sołeckiego i dlatego poprosiła ich  

o przygotowanie propozycji inwestycji, których oczekują mieszkańcy. Pani Burmistrz 

powiedziała, że wspólnie z pracownikami merytorycznymi tut. Urzędu opracowuje projekt 

budżetu na 2020 rok.  Podkreśliła, że najważniejszym zadaniem będzie realizacja inwestycji 

pn.: „Budowa ulicy Kościuszki wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną w Stąporkowie”. 

Pani Burmistrz powiedziała, że gmina ma problem z odzyskaniem dokumentacji technicznej 

na budowę drogi gminnej nr 386010T Czarniecka Góra (Poręba), którą  planuje wprowadzić 

do budżetu na rok 2020. Dodała, że w roku 2020 podjęte zostaną również starania o 
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pozyskanie dofinansowania na rozbudowę drogi z Funduszu Dróg Samorządowych. 

Poinformowała, że na rok 2020 oprócz wspomnianych wcześniej remontów dróg 

zaplanowano następujące zadania: 

− budowa drogi przy szkole w Odrowążu, 

− opracowanie dokumentacji i przebudowa drogi wewnętrznej w Niekłaniu Małym, 

− przebudowa drogi wewnętrznej w Niekłaniu Wielkim (koło cmentarza), 

− przebudowa remizy w Koziej Woli, 

− opracowanie dokumentacji na przebudowę świetlicy w Świerczowie i w Mokrej, 

− utwardzenie terenu przy świetlicy w Komorowie, 

− dobudowa ogrodzenia przy świetlicy w Mokrej, 

− opracowanie dokumentacji oraz zakup i montaż urządzenia zabawowego w Modrzewinie, 

− opracowanie dokumentacji projektowej oraz budowa małej architektury w Grzybowie – 

plac zabaw, 

− opracowanie dokumentacji oraz budowa małej architektury w Hucisku, altana, urządzenia 

zabawowe, 

− rozbudowa placu zabaw w Wielkiej Wsi o urządzenia do siłowni zewnętrznej, 

− rozbudowa miejsca rekreacji w Niekłaniu Wielkim – siłownia zewnętrzna – opracowanie 

dokumentacji oraz zakup i montaż urządzeń, 

− opracowanie dokumentacji projektowej oraz wykonanie placu zabaw, altany i ogrodzenia  

na działce gminnej w Furmanowie, 

− opracowanie dokumentacji oraz zakup i montaż urządzenia zabawowego w Bieniu  

i Nadziejowie, 

− opracowanie dokumentacji na wiatę przystankową w Czarnieckiej Górze, 

− budowa wiaty przystankowej w Gosaniu, Czarnej i Janowie, 

− budowa brakującego odcinka wodociągu w Adamku, 

− opracowanie dokumentacji na budowę ul. Niekłańskiej w Wielkiej Wsi, 

− budowa sali gimnastycznej w Krasnej, 

− budowa kanalizacji w aglomeracji Stąporków, 

− zakup wozu strażackiego dla OSP Gosań. 

Pani Burmistrz poinformowała, że budowa placu zabaw w Wólce Zychowej zostanie 

przeniesiona na rok kolejny z uwagi na fakt, iż wykonawca zadania zaplanował realizację 

inwestycji na okres zimowy, czyli dopiero na grudzień br. Poinformowała, iż przedstawione 

informacje, to część sprawozdania z działalności Burmistrza i Urzędu pomiędzy sesjami.  

W dalszej części wypowiedzi pani Burmistrz przypomniała, że gmina jest w trakcie 

termomodernizacji budynków szkół podstawowych zlokalizowanych w Stąporkowie. Dodała, 

że w 2018 roku opracowano wniosek dotyczący pozyskania środków zewnętrznych na 

termomodernizację opiewający na kwotę 4 mln zł, z czego gmina otrzymała dofinansowanie 

w wysokości prawie 3,5 mln zł. Burmistrz Stąporkowa poinformowała, że nie udało się 

pozyskać lekarza do pracy w publicznej służbie zdrowia. Przypomniała, że w związku  

z tym, iż istnieje możliwość najmu pomieszczeń w budynku Ośrodka Zdrowia w Stąporkowie 

na cele medyczne gmina obecnie prowadzi rozmowy z jednym z zainteresowanych 

oferentów. Poinformowała, iż oferent najprawdopodobniej niebawem złoży wniosek  

o wyrażenie zgody na najem pomieszczeń na realizowanie podstawowych usług medycznych 

na rzecz mieszkańców naszej gminy. Podkreśliła, że niepubliczna przychodnia nie będzie 

konkurencją dla publicznego podmiotu, lecz zapewni opiekę lekarską.  

Pani Burmistrz przedstawiła uroczystości, podczas których reprezentowała gminę Stąporków. 

Były to: 

− rozpoczęcie roku szkolnego w placówkach oświatowych na terenie Gminy Stąporków, 

− ślubowania uczniów klas I w szkołach podstawowych z terenu gminy Stąporków,  
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− obchody 80. rocznicy bitwy o Krasną, 

− pikniki rodzinnych z mieszkańcami sołectw z terenu Gminy Stąporków,  

− Bieg Niekłański pn."NIEKŁANIADA", 

− jubileusz 20. rocznicy koronacji cudownego obrazu Matki Bożej oraz 100-leciu istnienia 

Parafii pw. Nawiedzenia Najświętszej Maryi Panny w Sanktuarium Matki Bożej 

Wychowawczyni w Czarnej, 

− obchody jubileuszu 50-lecia OSP w Adamku,  

− Gminny Dzień Edukacji, 

− spotkania dotyczące pozyskania środków unijnych m.in. na dalszą budowę kanalizacji 

sanitarnej na terenie gminy Stąporków . 

Radny Edward Mazur zapytał, dlaczego nie wszyscy radni zostali zaproszeni na spotkania  

z panią Burmistrz. Powiedział, że radni mogą mieć inne poglądy na wiele spraw, ale stanowią 

Radę Miejską i powinni brać udział w dyskusjach i ustaleniach dotyczących całej gminy. 

Radny dodał, że na Przewodniczącym Rady Miejskiej ciąży obowiązek informowania 

radnych o spotkaniach organizowanych przez burmistrza. Radny Edward Mazur powiedział, 

że takie zachowanie to lekceważenie szóstki radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej podkreślił, że organizatorem spotkania 

była pani Burmistrz. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska powiedziała, że tylko radny Edward Mazur jest 

jedynym spośród całej Rady Miejskiej w Stąporkowie, który nie współpracuje z burmistrzem. 

Podkreśliła, że pozostali radni bardzo dobrze współpracują i w imieniu mieszkańców 

zgłaszają interwencje oraz wnioskują o przeprowadzenie istotnych dla wspólnoty lokalnej 

inwestycji. Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska zapewniła, że drzwi do jej gabinetu są 

otwarte zarówno dla mieszkańców, pracowników oraz radnych. Dodała, że radny Edward 

Mazur zamiast współpracować dla dobra mieszkańców ciągle mówi, że będzie prowadził 

rozmowy tylko przed kamerą. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej podkreślił, że w obecnej sytuacji  

to pozostali radni mogą się poczuć urażeni, że o sprawach innych radnych rozmawia się bez 

nich. 

Radny Jacek Trudnos powiedział, że od chwili objęcia mandatu radnego odbył kilkanaście 

spotkań w sprawie remontów dróg. Dodał, że nie wszyscy radni brali w nich udział z uwagi 

na fakt, iż omawiane sprawy dotyczyły tylko jego okręgu wyborczego. Radny Jacek Trudnos 

przyznał, że nie informował radnego Edwarda Mazura o organizowanych spotkaniach,  

ale nie przypomina sobie także, aby radny Edward Mazur zapraszał na spotkania,  

które organizował  w Publicznej Szkole Podstawowej Nr 1 w Stąporkowie. 

Radny Edward Mazur zapytał radnych z terenu miasta, czy zostali zaproszeni na spotkania 

z panią Burmistrz. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej podkreślił, że na spotkanie zostali 

zaproszeni radni, których omawiane sprawy, np. dróg powiatowych dotyczyły. Zapytał 

radnego Edwarda Mazura, czy pozostali radni brali udział w spotkaniach dotyczących spraw 

miasta.  

Radny Edward Mazur powiedział, że Przewodniczący Rady Miejskiej nie jest radnym 

jednego okręgu, tylko całej gminy. Zwrócił się do pani Burmistrz Doroty Łukomskiej  

i powiedział, że przez cztery lata składał interpelację w sprawie wykonania odwodnienia na 

ul.1 Maja w Stąporkowie oraz przebudowy studzienki na ul. Krasińskiego, która notorycznie 

się zapycha. Zapytał, co pani Burmistrz w tej sprawie zrobiła. Powtórzył, że Przewodniczący 

Rady Miejskiej przewodniczy całej radzie i jest radnym całej gminy. Radny Edward Mazur 

zapytał, z którymi sołtysami organizowano spotkania. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska poinformowała, iż z uwagi na fakt, że sołtysi 

prosili o interwencję w powiecie w sprawie dróg powiatowych na terenie gminy na sesję 
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został zaproszony Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich. Zapytała, czy  

w związku z licznymi obowiązkami pana Dyrektora będzie możliwość, aby udzielić mu głosu 

w pierwszej kolejności. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej zapytał Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych w Końskich, czy może pozostać na obradach sesji. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich Stanisław Mościński odpowiedział,  

że pozostanie na obradach sesji. 

Ad.pkt.6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu i kształtowaniu się Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Stąporków za I półrocze 2019 r. 

− opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej, 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej Jacek Trudnos 

odczytał Opinię Komisji o wykonaniu budżetu gminy Stąporków za I półrocze 2019 r., która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

− opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek odczytała uchwałę Nr 117/II/2019 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach w sprawie opinii dotyczącej informacji o przebiegu wykonania 

budżetu Gminy Stąporków za I półrocze 2019 r. 

Radni nie wnosili uwag do odczytanej uchwały. 

Rada Miejska w Stąporkowie jednogłośnie 15 głosami „za”  przyjęła informację o przebiegu 

wykonania budżetu i kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków 

za I półrocze 2019 r. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.7. Przyjęcie Informacji na temat stanu przygotowań placówek oświatowych  

do nowego roku szkolnego. 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej Elżbieta Jóźwik  

odczytała protokół z posiedzenia wyjazdowego Komisji, który  stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu. 

Głos zabrał radny Edward Mazur. Powiedział, że w protokole przygotowanym przez 

komisję zostały zawarte wszystkie uwagi zgłaszane przez radnych. Podkreślił, że nie 

wyjaśniono dotychczas sprawy okien w budynku Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 1   

w Stąporkowie, które zaledwie po ok.5 latach użytkowania zostały zdemontowane. Radny 

podkreślił, że za koszt wymiany okien, który wówczas wyniósł ok.160 tys. zł można było 

wybudować w budynku PSP Nr 1 w Stąporkowie kotłownię. Poprosił, aby wyjaśnić sprawę, 

gdyż najprawdopodobniej przy inwestycji został popełniony błąd.  

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys odpowiedział, że sprawa była kilkakrotnie wyjaśniana przez 

Naczelnika Wydziału Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu. Dodał, że aby gmina mogła 

otrzymać dofinansowanie do termomodernizacji należało spełnić odpowiednie warunki  

a okna w budynku PSP Nr 1 w Stąporkowie nie spełniały wymaganych parametrów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej dodał, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady 

zapewniano, że okna nie zostaną zutylizowane. 

Radny Edward Mazur powiedział, że z posiadanej przez niego wiedzy wynika,  

że zamontowane wcześniej okna nie spełniały wymogów narzuconych przez Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków. Dodał, że okna zakupione obecnie posiadają dodatkową przegrodę. 

Powiedział, że tą sprawą powinny się zająć odpowiednie organy, być może nawet 

prokuratura. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys argumentował, że wypowiedź radnego to snucie domysłów, 

ponieważ w nowo zakupionych oknach chodzi o odpowiedni współczynnik  
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przepuszczalności ciepła, który musi być zgodny z wykonanym przed rozpoczęciem 

inwestycji audytem energetycznym. 

Radny Maciej Pokusa powiedział, że wymiana okien w budynku PSP Nr 1  

w Stąporkowie podyktowana była troską dyrektora placówki o komfort dzieci oraz 

pracowników. Podkreślił, że zapewne okna były w złym stanie i dlatego burmistrz wspólnie  

z radnymi postanowili o ich wymianie. Dodał, że wówczas nikt nie był w stanie przewidzieć, 

że za 5 lat pojawi się możliwość ubiegania się o dofinasowanie na wykonanie głębokiej 

termomodernizacji przedmiotowego budynku. Radny Maciej Pokusa powiedział, że należy 

podziękować, że inwestycje w mieście odbywają się tak sprawnie a nie straszyć wszystkich 

organami ścigania. Zapytał, jak wobec powyższego mają działać organy gminy skoro 

burmistrza oraz radnych za podejmowanie decyzji dla dobra wspólnoty samorządowej straszy 

się prokuraturą. 

Radny Jacek Trudnos powiedział, że obecnie chcąc ubiegać się o dofinansowanie 

termomodernizacji domu należy np. wymienić piec do centralnego ogrzewania domu, który 

kilka lat temu posiadał odpowiednie współczynniki i był energooszczędny a teraz nie spełnia 

narzuconych parametrów . Poparł stanowisko radnego Macieja Pokusy i powiedział, że skoro 

radny Edward Mazur straszy radnych prokuraturą za popieranie realizacji inwestycji  

w mieście to należy się zastanowić nad każdą inwestycją w okręgu radnego Edwarda Mazura, 

ponieważ w gminie jest jeszcze 35 sołectw i zapewne nikt nie powie, że nie chce inwestycji 

tylko z tego powodu, że za kilka lat coś się może komuś nie spodobać. 

Radny Edward Mazur zapytał, czy przy dofinansowaniu inwestycji polegającej  

na wymianie okien w budynku PSP Nr 1 w Stąporkowie wykonywany był audyt 

energetyczny. Powiedział, że zapewne był i jego zdaniem w tym przypadku ktoś popełnił błąd 

i powinien za niego odpowiedzieć. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że chcąc skorzystać z programu ”Czyste 

powietrze” powinien wymienić piec zakupiony 4 lata temu, gdyż nie spełnia on obecnie 

wymaganych współczynników. Dodał, że 4 lata temu nie było możliwości zakupu pieca, 

który by wymagane obecnie parametry spełniał. 

Radni nie wnosili dalszych uwag do odczytanego protokołu i w związku z tym 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał „Informację na temat stanu przygotowań placówek 

oświatowych do nowego roku szkolnego” pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła Informację na temat 

stanu przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 
Ad.pkt.8. Przyjęcie Informacji o letnim wypoczynku dzieci i młodzieży. 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej Elżbieta Jóźwik  

odczytała protokół z posiedzenia Komisji, który  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili uwag do odczytanego protokołu i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał „Informację o letnim wypoczynku dzieci i młodzieży” pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie jednogłośnie 15 głosami „za”  przyjęła „Informację o letnim 

wypoczynku dzieci i młodzieży.” 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.9. Przyjęcie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stąporków w 

roku szkolnym 2018/2019. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że radni są w posiadaniu Informacji o stanie realizacji 

zadań oświatowych w Gminie Stąporków w roku szkolnym 2018/2019.  

Radni nie wnosili uwag i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał informację pod 

głosowanie. 
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Rada Miejska w Stąporkowie jednogłośnie 15 głosami „za”  przyjęła „Informację o stanie 

realizacji zadań oświatowych w Gminie Stąporków w roku szkolnym 2018/2019”, która  

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.10. Przyjęcie Sprawozdania z działalności ZGKiM w Stąporkowie  

za 8 m-cy 2019 r. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Stąporkowie Sławomir Dąbrowski 

odczytał protokół z przeprowadzonej kontroli w Zakładzie Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Stąporkowie, który  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radny Zbigniew Wiśniewski przypomniał, iż Rada Miejska przyznała zakładowi z budżetu 

gminy dotację celową w wysokości 587 tys. 500 zł. Poinformował, iż wykonanie 

przedmiotowej dotacji jest niepokojąco niskie, gdyż stanowi tylko 1,17%. Zapytał, czy w IV 

kwartale dotacja będzie wykorzystana, czy zostanie zwrócona do budżetu gminy. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Stąporkowie Sławomir 

Dąbrowski odpowiedział, że z informacji uzyskanych od Dyrektora ZGKiM w Stąporkowie 

wynika, że o środki finansowe wnioskował jeszcze poprzedni dyrektor zakładu. Dodał,  

że obecnie zakład przeprowadza szereg badań.  

Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał, czy w sytuacji, gdy zakład nie wykorzysta dotacji  

w całości to środki zostaną przeniesione na rok kolejny. 

Radny Edward Mazur powiedział, że jego zdaniem te środki wypadną z budżetu  

na 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę w obradach. 

Na pytania radnego Zbigniewa Wiśniewskiego odpowiedział Dyrektor Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie Marcin Stankiewicz, który został 

poproszony na obrady sesji. Wyjaśnił, że kwota 75 tys. zł przeznaczona na plac zabaw 

została przeniesiona na rok kolejny. Dodał, że zakład otrzymał także dotację w wysokości 

12,5 tys. zł na sieć IT oraz 500 tys. zł na modernizację ujęć wody. Poinformował,  

że z przyznanej dotacji na modernizację ujęć wody zostanie w roku bieżącym wydatkowane 

ok.100 tys. zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej podkreślił, że kwota 500 tys. zł to środki przeznaczone  

na modernizację ujęć wody. 

Dyrektor ZGKiM w Stąporkowie odpowiedział, że stan techniczny ujęć wody na terenie 

gminy Stąporków jest bardzo zły i z uwagi na fakt, iż przez kilkadziesiąt lat nie wykonywano 

żadnych szczegółowych badań w tej kwestii nie ma kompleksowej wiedzy o ich stanie. 

Podkreślił, że obecnie położono nacisk na poprawę stanu technicznego ujęć.  

Przewodniczący Rady Miejskiej podkreślił, że z uwagi na fakt, iż ujęcia wody są w złym 

stanie radni postanowili przychylić się do wniosku dyrektora i udzielić zakładowi środków na 

wykonanie ich modernizacji oraz na zakup agregatów prądotwórczych. Powiedział, że radni 

nie są zainteresowani dociepleniem studni w Pardołowie wraz z wykonaniem drogi 

dojazdowej tylko zabezpieczeniem ujęć pod względem bakteriologicznym, aby w przyszłości 

uniknąć takich sytuacji, jak latach 2017-2018 w Gosaniu, gdzie do wodociągu przeniknęła 

niebezpieczna bakteria coli. Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że radni oczekują 

konkretnych informacji o tym, jakie kroki zostaną podjęte, aby w przyszłości takie zagrożenie 

wyeliminować. 

Dyrektor ZGKiM w Stąporkowie odpowiedział, że obecnie położono nacisk  

na szczegółowy monitoring ujęć poprzez ich kamerowanie oraz wykonywanie testów 

hydrologicznych. Dodał, że na stan techniczny ujęć wpływają także skażenia wody, dlatego 

też przeprowadzane są badania. Dyrektor podkreślił, że to dzięki tym działaniom  
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w roku bieżącym udało się uniknąć skażenia wody. Poinformował, że szczegółowe wyniki 

przeprowadzanych ekspertyz wszystkich ujęć zostaną przedstawione radzie. 

Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał, czy monitoring przeprowadzają pracownicy zakładu, 

czy też zadanie zlecono firmie zewnętrznej. 

Dyrektor ZGKiM w Stąporkowie odpowiedział, że na wykonanie zadania zawarto umowę  

a jej termin upływa 12.12.2019 r. Dodał, że wówczas ekspert przedstawi wyniki dokonanych 

badań. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska powiedziała, że temat ujęć jest bardzo ważny. 

Podkreśliła, że dyrektor pełni funkcję od zaledwie kilku miesięcy a problem ujęć wody nie 

był jedynym, z którym musiał się zmierzyć. Pani Burmistrz powiedziała, że zarówno dyrektor 

jak i cała załoga doskonale sobie radzą. Poinformowała, iż na terenie naszej gminy 

zlokalizowano gospodarstwa, w których woda od lat pobierana jest nielegalnie, czyli bez 

ponoszenia opłat. Podkreśliła, że tylko dzięki doskonałej pracy dyrektora oraz jego 

pracowników udało się podjąć kroki służące wyeliminowaniu tego zjawiska. Burmistrz 

Stąporkowa Dorota Łukomska podziękowała pracownikom ZGKiM w Stąporkowie za ich 

ciężką pracę oraz dyspozycyjność. Powiedziała, że bardzo chciałaby podwyższyć ich 

wynagrodzenia i dlatego będzie w najbliższym czasie prosić radę o zwiększenie dochodów 

gminy. 

Radny Edward Mazur powiedział, że skoro dyrektor wiedział, że nie wykorzysta w całości 

przekazanej dotacji to mógł z jej części zrezygnować i wówczas środki mogłyby zostać 

przeznaczone przez gminę na inny cel. 

Dyrektor ZGKiM w Stąporkowie wyjaśnił, że poprzedni dyrektor nie przedstawił  

mu żadnych koncepcji na realizację zadania i w związku z tym  wraz z kierownikiem  

na przestrzeni roku opracowali własną koncepcję, którą wdrażają w życie. Dodał,  

że najlepszym rozwiązaniem będzie rozłożenie przyznanej dotacji na okres dwóch lat. 

Jednocześnie zapewnił, że środki wykorzysta w całości. Dyrektor wyjaśnił, że remont studni 

w Pardołowie był niezbędny z uwagi na jej stan, czyli poodpadane ściany i tworzącą się 

wilgoć, która działa destrukcyjnie na urządzenia oraz całą instalację. Dodał, że utwardzenie 

drogi dojazdowej tłuczniem również było uzasadnione, ponieważ w przypadku awarii nie 

było możliwości dojazdu w celu zainstalowania agregatu. 

Radny Edward Mazur zapytał, jak wysokie są koszty za pobór wody osób, które korzystają 

z wodociągu nielegalnie. 

Dyrektor ZGKiM w Stąporkowie wyjaśnił, że na terenie gminy odnotowano kilkanaście 

przypadków kradzieży wody. Dodał, że nielegalny proceder zostanie niebawem całkowicie 

wyeliminowany. 

Radny Łukasz Świerczyński podziękował Dyrektorowi ZGKiM w Stąporkowie za to,  

że posiada wizję dalszego rozwoju a także pracownikom zakładu. Podkreślił,  

że w każdym przypadku zarówno dyrektor jak i pracownicy służą pomocą i wykonują zadania 

terminowo.  

Radni nie wnosili dalszych uwag do odczytanego protokołu i w związku z tym 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał  sprawozdanie pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie jednogłośnie 15 głosami „za”  przyjęła „Sprawozdanie  

z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie  

za 8 m-cy 2019 r.” 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.11. Przyjęcie Informacji o stanie i strukturze bezrobocia na terenie miasta  

i gminy Stąporków za 8 m-cy 2019 r. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż w obradach sesji udział bierze Kierownik 

Centrum Aktywizacji Zawodowej Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich pani Beata 

Spiżewska. Nadmienił, że informację o stanie i strukturze bezrobocia na terenie miasta  

i gminy Stąporków za 8 m-cy 2019 r. Radni otrzymali w materiałach na XVII sesję.  

Radni nie wnosili uwag do przedłożonej informacji i w związku z tym Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał „Informację o stanie i strukturze bezrobocia na terenie miasta i gminy 

Stąporków za 8 m-cy 2019 r.” pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za”  przyjęła 

„Informację o stanie i strukturze bezrobocia na terenie miasta i gminy Stąporków  

za 8 m-cy 2019 r.”, która  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.12. Informacja Burmistrza Stąporkowa w sprawie złożonych oświadczeń 

majątkowych za 2018 rok przez osoby zobowiązane do ich złożenia. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys odczytał informację o złożonych oświadczeniach majątkowych 

za 2018 r. przez osoby zobowiązane do ich złożenia, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad.pkt.13. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie złożonych 

oświadczeń majątkowych za 2018 r. przez Radnych Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Chrzan odczytał informację 

Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych oświadczeniach majątkowych przez Radnych 

Rady Miejskiej w Stąporkowie za 2018 r., która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.pkt.14. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wszystkie projekty uchwał pozytywnie 

zaopiniowane co do zgodności z prawem zostały omówione na posiedzeniu wspólnym 

Komisji Rady Miejskiej i ponieważ Radni mają je przed sobą nie zachodzi potrzeba ich 

odczytywania. 

Ad.pkt.14. ppkt a) Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części terenu sołectwa Czarniecka Góra-„Poręba”. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XVII/103/2019 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

dla części terenu sołectwa Czarniecka Góra-„Poręba”, która stanowi integralną część 

niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.14. ppkt b) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu 

sołectwa Czarniecka Góra. 

Radna Paulina Potocka w imieniu mieszkańców poprosiła o zapewnienie, że uszczuplony 

plan będzie tylko jednym z etapów realizacji zadania i w latach późniejszych będzie 

kontynuowany. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska powiedziała, że kontynuacja zadania będzie 

zależałą od decyzji, jaką podejmą radni. Wyjaśniła, że przy realizacji pierwszego etapu 

zadania będzie można zaobserwować kierunek rozwoju miejscowości. Pani Burmistrz 

podkreśliła, że Czarniecka Góra to teren, który chce wypromować turystycznie i kładzie  

na to duży nacisk. 
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W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XVII/104/2019 zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu sołectwa 

Czarniecka Góra, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.14. ppkt c) Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych i konserwacyjnych pomnika przyrody dębu szypułkowego „Hubal”, 

rosnącego na działce o nr ewid. 96/1210 stanowiącej własność Skarbu Państwa,  

w zarządzie Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe, Nadleśnictwo 

Stąporków w miejscowości Furmanów. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XVII/105/2019 w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych  

i konserwacyjnych pomnika przyrody dębu szypułkowego „Hubal”, rosnącego na 

działce o nr ewid. 96/1210 stanowiącej własność Skarbu Państwa, w zarządzie 

Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe, Nadleśnictwo Stąporków  

w miejscowości Furmanów, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.14. ppkt d) Projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 1 do uchwały  

Nr XXXV/302/2013 Rady Miejskiej  w Stąporkowie z dnia 27 marca 2013 r. w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Stąporków, których 

właścicielem lub zarządzającym jest gmina Stąporków oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 

Radny Edward Mazur poprosił, aby zmian w planie przystanków komunikacyjnych  

na terenie gminy dokonywać raz w roku przy współpracy z mieszkańcami oraz sołtysami, 

gdyż zbyt częste zmiany są uciążliwe dla przewoźników. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił, aby Sekretarz gminy wraz z naczelnikiem 

wydziału merytorycznego dopilnowali, aby zmiany były przedstawiane radzie jak najrzadziej. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XVII/106/2019 w sprawie zmiany załącznika nr 1 do uchwały Nr XXXV/302/2013 

Rady Miejskiej  w Stąporkowie z dnia 27 marca 2013 r. w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Stąporków, których właścicielem lub 

zarządzającym jest gmina Stąporków oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.14. ppkt e) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/60/2019 Rady 

Miejskiej w Stąporkowie z dnia 26 kwietnia 2019 r. w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 



12 
 

psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania  

z tych opłat, a także trybu ich pobierania. 

Radna Elżbieta Kołodziej powiedziała, że problem opieki nad osobami chorymi jest bardzo 

ważny i dlatego radni na wspólnym posiedzeniu komisji poświęcili tematowi wiele uwagi. 

Poprosiła o poparcie przedmiotowego projektu uchwały. Radna jednocześnie zaapelowała do 

rodzin osób, które ukończyły 90 lat, aby zapewniły seniorom godne życie bez samotności i 

zdania na opiekę tylko obcych osób. Podkreśliła, że wiele starszych osób narzeka na brak 

kontaktu z własną rodziną. 

Radny Edward Mazur podziękował radnej Elżbiecie Kołodziej oraz innym radnym  

za poparcie projektu uchwały przygotowanego przez grupę radnych. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XVII/107/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/60/2019 Rady Miejskiej  

w Stąporkowie z dnia 26 kwietnia 2019 r. w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania  

z tych opłat, a także trybu ich pobierania, która stanowi integralną część niniejszego 

protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.14. ppkt f) Projekt uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− „za”- 14 głosów 

− „przeciw”- 0 głosów 

− „wstrzymało się” –1 głos 

podjęła uchwałę Nr XVII/108/2019 w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.14. ppkt g) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Stąporków na lata 2019-2030. 

Radny Edward Mazur zapytał panią Skarbnik, czy kwota dofinasowania do dróg 

powiatowych ujęta w przedmiotowym projekcie uchwały jest ostateczna. Przypomniał,  

że w tej sprawie zwoływano już sesję na wniosek. Radny Edward Mazur powiedział, że radni 

chcą pomagać Powiatowi Koneckiemu w realizacji inwestycji. Zapytał Dyrektora Zarządu 

Dróg Powiatowych w Końskich, jaki będzie koszt wykonania poszczególnych odcinków 

dróg, czy rozstrzygnięto już przetargi i czy gmina dofinansowuje zadania powiatu tylko  

w 50%, oraz czy droga w Piasku dofinansowana jest w wysokości 70% wartości inwestycji. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska wyjaśniła, że po przetargu i wykonanych 

pracach gmina podpisuje z powiatem aneksy. Dodała, że wykonywanie dróg powiatowych 

jest zadaniem powiatu, ale zgodnie z ustaleniami z większością radnych  i sołtysów 

inwestycje drogowe w gminie będą wykonywane nawet kosztem zadłużania gminy. 
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Zapewniła, że jeżeli tylko Starostwo Powiatowe wyrazi chęć wykonania drogi, to przy 

współfinansowaniu gminy inwestycje będą wykonywane.  

Radny Maciej Pokusa powiedział, że fakt, iż gmina dofinansowuje inwestycję drogową  

w 70% wartości zadania jest bez znaczenia dla sołtysów i społeczności, ponieważ dbając  

o bezpieczeństwo mieszkańców chcą mieć dobrą drogę. Podkreślił, że jeżeli tylko  

są możliwości do wykonywania inwestycji, to należy z nich korzystać i robić drogi, które  

są bardzo zaniedbane. 

Radny Edward Mazur powiedział, że nie otrzymał odpowiedzi, czy Starostwo Powiatowe 

przeprowadziło przetargi na drogi, na które gmina udzieliła dofinasowania. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska wyjaśniła, że inwestycje drogowe są już  

na ukończeniu. 

Radny Edward Mazur zapytał, czy do drogi w Piasku gmina rzeczywiście udzieliła 

powiatowi dofinansowania w wysokości 70% kwoty zadania, bo w dokumentach takich 

zapisów nie ma. Powiedział, że dotychczas gmina zgodnie z deklaracjami pani Burmistrz 

współfinansowała zadania w 50% kosztów. Powiedział, że nie należy zmieniać zdania  

i udzielać większego dofinasowania kosztem zaciągania kredytu. Radny Edward Mazur 

dodał, że przed głosowaniem nad pierwszą uchwałą nie poinformowano radnych o wysokości 

kwoty dofinasowania. Podkreślił, że radni powinni mieć jasność sytuacji przed głosowaniem 

nad danym projektem uchwały. 

Radny Jacek Trudnos w kwestii drogi Kozia Wola-Smarków powiedział, że w przypadku 

tej inwestycji gmina rzeczywiście udzieliła powiatowi dofinansowania w wysokości  

70% kwoty zadania, co stanowi więcej niż 50%, ale z uwagi na sprzyjające warunki 

atmosferyczne podjęto decyzję o przebudowie drogi, która niebawem zostanie ukończona. 

Dodał, że być może kolejną inwestycję gmina będzie współfinansować przy mniejszym 

udziale środków finansowych. Radny Jacek Trudnos podkreślił, że na przedmiotowe zadanie 

zostanie złożony wniosek o pozyskanie środków zewnętrznych z Funduszu Dróg 

Samorządowych, co daje szanse na aż 80% zwrot kosztów inwestycji.   

Radny Edward Mazur powiedział, że oczekuje konkretnych informacji o kwotach 

dofinansowania do poszczególnych dróg, ponieważ nigdy nie zdarzyło się, aby gmina 

dofinansowywała zadanie aż w 70% kosztów. Przypomniał, że remont ul. Górniczej  

w Stąporkowie odbył się bez współfinansowania gminy, a koszty inwestycji pokrył powiat 

konecki. Radny Edward Mazur podkreślił, że należy być prawdomównym i sprawiedliwym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że skoro gmina nie współfinansowała 

wykonania ul. Górniczej w Stąporkowie, to teraz dofinansowała remont drogi Kozia Wola-

Smarków w wysokości 70% kwoty zadania, czyli postąpiła względem powiatu koneckiego 

uczciwie. Dodał, że być może kolejną inwestycję gmina będzie współfinansować przy 

mniejszym udziale środków finansowych. 

Radny Maciej Pokusa powiedział, że owszem gmina nie współfinansowała remontu  

ul. Górniczej w Stąporkowie, ale wówczas brane były pod uwagę dwie drogi, tj. ul. Górnicza 

oraz ul. Szkolna w Niekłaniu. Przyznał, że jego zdaniem należało w pierwszej kolejności 

remontować ul. Szkolną w Niekłaniu, bo tam są znacznie większe oczekiwania społeczne. 

Radny Zbigniew Wiśniewski powiedział, że intencją wypowiedzi radnego Edwarda Mazura 

było, aby nie stało się powszechną praktyką dofinansowywanie zadań własnych powiatu  

aż w 70% kosztów inwestycji. 

Radny Maciej Pokusa powiedział, że tym razem gmina dofinansowała powiatowi zadanie 

wyższą kwotą, a kolejną inwestycję być może dofinansuje kwotą niższą. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− „za”- 14 głosów 
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− „przeciw”- 0 głosów 

− „wstrzymało się” –1 głos 

podjęła uchwałę Nr XVII/109/2019 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stąporków na lata 2019-2030, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.14. ppkt h) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków  

na 2019 rok. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− „za”- 14 głosów 

− „przeciw”- 0 głosów 

− „wstrzymało się” –1 głos 

podjęła uchwałę Nr XVII/110/2019 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków  

na 2019 rok, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.14. ppkt i) Projekt uchwały w sprawie przedstawienia i przyjęcia sprawozdania  

z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Stąporków na lata 

2017-2020 za okres od 2017-2018. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XVII/111/2019 w sprawie przedstawienia i przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Stąporków na lata 2017-2020  

za okres od 2017-2018, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.14. ppkt j) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku 

pracy z Radnym Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Stąporkowie Łukasz Świerczyński. Powiedział,  

że z uwagi na fakt, iż głosowanie dotyczy jego interesu prawnego nie będzie brał w nim 

udziału. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− „za”- 0 głosów 

− „przeciw”- 14 głosów 

− „wstrzymało się” –0 głosów 

odrzuciła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy  

z Radnym Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.14. ppkt k) Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Czarnej. 
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Radna Paulina Potocka poprosiła o udzielenie głosu strażakom z OSP Czarna, którzy są 

obecni na obradach sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej nie wyraził zgody na udzielenie głosu gościom. Poprosił,  

aby radna Paulina Potocka przekazała informacje od OSP Czarna. 

Radna Paulina Potocka odczytała pismo o następującej treści: „Szanowni radni gminy 

Stąporków. Chciałbym  w kilku słowach odnieść się do informacji przekazanych części rady 

przez panią Burmistrz. Na ostatnim posiedzeniu komisji finansów podczas dyskusji nad 

wnioskiem o wsparcie finansowe dla OSP Czarna, niestety nie jestem w posiadaniu 

stenogramu tego wystąpienia, dlatego ograniczę się do przedstawienia tylko liczb i faktów 

dotyczących samochodów pożarniczych eksploatowanych przez naszą jednostkę. Renault 130 

został zakupiony w 2012 roku w trybie awaryjnym w miejsce wysłużonego Stara 680, który 

uległ awarii podczas pożaru. W ówczesnych realiach rynkowych trudno było znaleźć 

samochód mieszczący się w przyznanej dotacji w kwocie 80 tys. zł. Ostatecznie samochód 

kosztował 75 tys. zł, dla porównania kupiony w następnym roku lekki samochód gaśniczy 

kosztował ponad 60 tys. zł, a późniejsza modernizacja Stara 266 kosztowała ponad 110 tys. 

zł. W wyborze i zakupie samochodu  z ramienia Urzędu brał udział jego pracownik pan Leon 

Gula i nie miał do niego zastrzeżeń. Samochód przez kilka lat brał udział w prawie 300 

akcjach ratowniczo- gaśniczych i jak widać był intensywnie eksploatowany. Przez ten okres 

kilkakrotnie uległ awarii, które nie wynikały z braku poszanowania, czy niewłaściwej 

eksploatacji. Wynikały głównie z następujących powodów: wieku auta połączonego z jego 

eksploatacją  oraz warunków garażowania. Nasza  jednostka jako chyba jedyna nie posiada 

remizy z ogrzewanym boksem garażowym. Temperatura zimą spada do wartości temperatury 

na zewnątrz, w ekstremalnych przypadkach jest to ponad -20ºC i raz zdarzyło się nie 

wyjechać do wezwania,  ponieważ zamarzł olej napędowy w zbiorniku. Efektem garażowania 

samochodu w takich warunkach były awarie, głównie autopompy i zaworów, mimo 

spuszczanej wody z układu gaśniczego, zamarzł układ pneumatyczny. Od ok.3 lat pojawił się 

problem z silnikiem, który zaczął nadmiernie kopcić i tracić moc. Mimo kilkakrotnych próśb 

o remont lub wymianę jednostki napędowej zawsze spotykaliśmy się z odmową motywowaną 

brakiem środków lub przeznaczeniem ich na inne cele. Na początku roku otrzymaliśmy 

zapewnienie, że gmina coś w tym roku zrobi. Niestety samochód z powodu nadmiernej emisji 

spalin nie przeszedł badań technicznych, tym samym nie został dopuszczony do ruchu.  

O tym, że taka sytuacja najprawdopodobniej się zdarzy urząd informowaliśmy z miesięcznym 

wyprzedzeniem. Gmina poinformowała nas, że w tym roku nie dysponuje środkami na 

remont samochodu. Środki pochłonęły koszty wiosennych akcji oraz remont samochodu OSP 

Adamek, który kosztował ok.12 tys. zł. Poprosiłem o spotkanie, na którym  próbowaliśmy 

rozwiązać ten problem- rozważyliśmy opcje: pozyskania samochodu z MSWiA lub PSP  

a pismo w tej sprawie do tych instytucji miał wystosować pan Sekretarz. Opcja druga  

to przekazanie w użytkowanie  samochodu z innej jednostki OSP, na co ta się nie zgodziła. 

Pomimo tego, że samochód był własnością nie tej jednostki a mieniem gminy. Trzecia opcja 

to przekazanie samochodu Magirus z OSP Gosań po zakupie na jej potrzeby nowego 

samochodu, tylko że zakup samochodu został przełożony na następny rok, czyli jak dla nas  

na daleką przyszłość. Ciężko sobie wyobrazić funkcjonowanie jednostki przez rok bez 

sprawnego samochodu, dlatego zostały podjęte działania mające na celu zakup taniego,  

ale sprawnego samochodu, który pozwoli nam funkcjonować. Samochód Star 200 został 

odkupiony z jednostki KSRG za kwotę 14 tys. zł. Naprawa i dostosowanie go do naszych   

potrzeb to następne 2 tys. zł. Samochód jest sprawny technicznie bez problemów tydzień 

temu przeszedł badania na stacji diagnostycznej. Jest w ciągłej eksploatacji, brał udział  

w kilkunastu wyjazdach do akcji a jedyną jego bolączką jest stan ogumienia, który jest już  

z racji wieku nienajlepszy. Prosiliśmy naszą radną Paulinę Potocką o pomoc w pozyskaniu 

środków na zakup nowych opon z budżetu gminy. W międzyczasie zostałem zaproszony  



16 
 

na rozmowę do Urzędu, w czasie której poproszono mnie, aby przełożyć zakup na drugą 

połowę grudnia br. o ile zostaną środki z części budżetu przeznaczonej na ochronę 

przeciwpożarową lub na początek przyszłego roku budżetowego. Rozumiejąc sytuację gminy 

wyraziłem na to zgodę. Przepraszam, że nie mogłem uczestniczyć w sesji, ale nie pozwoliły 

mi na to obowiązki służbowe. Jeżeli któryś z radnych miałby pytania lub wątpliwości to 

chętnie na nie odpowiem.” Radna Paulina Potocka poinformowała, że list podpisał prezes 

OSP Czarna Bartosz Misiowiec. 

Radny Edward Mazur poprosił o poparcie przedmiotowego projektu uchwały, aby dotacja 

w kwocie 10 tys. zł przeznaczona  na ogumienie została udzielona. Powiedział, że ogumienie 

wozu jest sprawne, ale ze względu na wiek samochodu istnieje zagrożenie wystąpienia 

wystrzału opony. Radny Edward Mazur podkreślił, że kwota 10 tys. zł dla gminy, na której 

ciąży obowiązek obsługi i finansowania straży pożarnej to są żadne pieniądze. Wyjaśnił,  

że w budżecie gminy na zadania związane z pożarnictwem na bieżący rok zostało 

zabezpieczone 300 tys. zł i zapewne nie wszystkie środki zostały wykorzystane, więc nic nie 

stoi na przeszkodzie, aby przekazać dotację dla OSP Czarna. Radny Edward Mazur 

powiedział, że należy docenić, że jednostka sama zakupiła wóz oraz przekazała gminie 

działkę z przeznaczeniem na budowę remizy. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys nawiązując do wcześniejszych wypowiedzi powiedział,  

że gmina jest nastawiona na współpracę z jednostkami OSP. Poinformował, iż z uzyskanych 

informacji wynika, że jednostki naszej gminy wyposażone są ponadprzeciętnie  

w porównaniu do innych jednostek. Sekretarz podkreślił, że gotowość bojowa jest 

zapewniona. W kwestii samochodu przypomniał, że siedem lat temu OSP Czarna otrzymała 

dotację w wysokości 75 tys. zł na  samochód marki Renault, który jest własnością OSP. 

Sekretarz poinformował, że gmina przed zakupem obecnego samochodu marki Star starała się 

pozyskać środki zewnętrzne i przed uzyskaniem odpowiedzi jednostek dysponujących 

funduszami zewnętrznymi, m.in. Marszałkiem Województwa Świętokrzyskiego samochód 

został zakupiony za kwotę ok.15 tys. zł. Podkreślił, że obecnie okazało się, że gmina musi 

dokonać dodatkowo wymiany ogumienia wozu. Sekretarz Gminy poinformował,  

że wielokrotnie rozmawiał ze strażakami z Czarnej i ustalono, że do końca roku bieżącego 

stan ogumienia pozwoli na pracę samochodu, dlatego też opon nie zakupiono. Dodał, że po 

uzgodnieniach z pracownikiem merytorycznym ustalono, że w połowie grudnia br., kiedy 

gmina będzie w posiadaniu wiedzy na temat wykorzystanych  środków budżetowych, będzie 

istniała szansa na zakup opon. Powiedział, że na posiedzeniu wspólnym komisji padła 

propozycja, aby przeprowadzić ekspertyzę samochodu, aby nie okazało się, że posiada 

usterki, których koszt usunięcia przewyższa wartość remontu samochodu Renault. Sekretarz 

Gminy poinformował, że ekspertyza dokonana przez kilka osób wykazała, że naprawa wozu 

będzie wynosiła ok. 40 tys. zł, więc w tej sytuacji należy mieć wiedzę, w jakim stanie jest 

Star. Dodał, że jeśli okaże się, że samochód jest sprawny gmina ogumienie zakupi bez 

konieczności podejmowania przez radę uchwały. 

Radna Paulina Potocka zapytała, jaka była odpowiedź Marszałka Województwa odnośnie 

dofinansowania zadania. Podkreśliła, że w sytuacji, gdyby samochód nie był sprawny 

technicznie nie przeszedłby przeglądu. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys odpowiedział, że mogą być też inne usterki, których na 

przeglądzie nie ujawniono. Wyjaśnił, że na dwa dni przed zakupem wozu strażackiego przez 

OSP osobiście prowadził rozmowy z Marszałkiem Województwa a także złożył stosowne 

pismo w sprawie pozyskania środków zewnętrznych na zakup wozu bojowego. Sekretarz 

poinformował, że jeszcze przed uzyskaniem odpowiedzi na pismo okazało się, że OSP 

samochód zakupiła, więc rozmowy z Marszałkiem stały się bezprzedmiotowe. 

Radna Paulina Potocka poprosiła o udostępnienie przedmiotowego wniosku. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys odpowiedział, że  wniosek jest dostępny.  
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Radna Paulina Potocka złożyła wniosek formalny o przerwę w obradach. 

Radny Edward Mazur poprosił o przedstawienie opinii biegłych mechaników z dziedziny 

pożarnictwa w sprawie wozu strażackiego Renault. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys odpowiedział, że oględziny samochodu odbywały się  

w obecności strażaków z OSP Czarna. 

Radny Edward Mazur powiedział, że protokół z przeglądu musiał zostać sporządzony, 

jeżeli przeglądu dokonywano w profesjonalnej stacji diagnostycznej. Podkreślił,  

że dodatkowo powinien być jeszcze rachunek za dokonanie usługi. 

Burmistrz Stąporkowa wyjaśniła, że gmina nie dysponuje takimi dokumentami, a oględziny 

samochodu odbywały się w obecności strażaków OSP Czarna i dokonywali ich specjaliści  

w tej dziedzinie. Zaproponowała, aby przeprowadzić ekspertyzę nowego wozu pożarniczego, 

aby wiedzieć jakie remonty trzeba przeprowadzić. Pani Burmistrz powiedziała, że gmina 

kupuje wozy bojowe za kwotę ok.1 mln zł a tymczasem okazuje się, że można taki wóz kupić 

za 16 tys. zł, dokupić do niego ogumienie za 10 tys. zł i za kwotę 26 tys. zł mieć wóz bojowy. 

Poinformowała, że kolejne jednostki z naszej gminy domagają się zakupu nowych wozów za 

kwotę 600 tys. zł. Pani Burmistrz powiedziała, że OSP Czarna jest wspaniałym przykładem, 

gdzie społeczność lokalna zakupiła wóz strażacki, którym można ratować zdrowie i życie. 

Zapytała, po co w takim wypadku kupować drogie samochody, skoro wóz za 25 tys. zł jest na 

tyle sprawny i bezpieczny dla tych, którzy będą nim jeździć. Poinformowała, iż wóz strażacki, 

który został zakupiony za kwotę 75 tys. zł został początkowo wystawiony na sprzedaż  

za 25 tys. zł a następnie na 19 tys. zł i w ogłoszeniu nie zamieszczono informacji o tym, że 

jest niesprawny technicznie, tylko że „kopci”. Dodała, że wynika z tego, że być może mamy 

dwa dobre wozy strażackie. Pani Burmistrz zapewniła, że zostanie wykonana ekspertyza 

zarówno jednego jak i drugiego wozu. 

Radny Edward Mazur zwrócił się do Sekretarza Gminy. Zapytał, czy ekspertyzę samochodu 

wykonano za darmo, skoro na usługę nie ma faktury.  

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys odpowiedział, że fakt wykonanych oględzin mogą 

potwierdzić strażacy. Poinformował, że podczas spotkania w Urzędzie był obecny mechanik, 

specjalista w dziedzinie naprawy samochodów pożarniczych, który dokonał przeglądu 

samochodu. W tej sprawie wydano kilka opinii stwierdzających, że wysokość kosztów 

remontu przekroczy kwotę kilku dziesięciu tys. zł. 

Radny Edward Mazur zapytał, dlaczego wobec tego odbudowywaliśmy dwa stare 

samochody jeden za ok.120 tys. zł w Koziej Woli a  drugi za ok.100 tys. zł. a w przypadku 

samochodu Renault nie było chęci sfinansowania remontu w kwocie 40 tys. zł. Radny Edward 

Mazur powiedział, że gdyby ten samochód został oddany do remontu, to strażacy korzystaliby 

z niego do dziś. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys podkreślił, że gmina jest nastawiona na współpracę  

ze wszystkimi jednostkami OSP i zabiega o pozyskanie środków zewnętrznych na zakup 

wyposażenia, gdyż nie ma możliwości, aby z budżetu gminy wyposażyć wszystkie jednostki. 

Poinformował, iż rok bieżący jest obfity w zdarzenia, w których biorą udział jednostki  

z naszej gminy, m.in. akcje w Fałkowie, których koszt wyniósł ok. 20 tys. zł. 

Burmistrz Stąporkowa podkreśliła, że doskonałym przykładem działania jest Miejska 

Ochotnicza Straż Pożarna ze Stąporkowa, która składa wnioski i pozyskuje środki zewnętrzne 

na zakup wyposażenia za co pogratulowała druhom. 

Radny Edward Mazur powiedział, że druhom jest bardzo miło, że pani Burmistrz doceniła 

ich starania. Przypomniał, że kilka lat temu pani Burmistrz powiedziała strażakom z MOSP, 

że nigdy swoim samochodem nie wyjadą. Dodał, że pani Burmistrz nie wykonała też uchwały 

w sprawie przyznania dotacji dla MOSP Stąporków w kwocie 15 tys. zł., przeznaczonej na 

zakup przyczepki do transportu wozu dla Małych Strażaków. Poprosił, aby pani Burmistrz 

faktycznie zastanowiła się nad tym, co mówi. 
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W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− „za”- 6 głosów 

− „przeciw”- 9 głosów 

− „wstrzymało się” –0 głosów 

odrzuciła projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Czarnej. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.14. ppkt l) Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji Stąporków-

zmiana wskaźnika RLM. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XVII/112/2019 w sprawie wyznaczenia aglomeracji Stąporków-zmiana wskaźnika 

RLM, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.15.Sprawy różne. 

Głos zabrali: 

Radny Edward Mazur zapytał, co mają robić osoby, które muszą się zgłosić do 

Powiatowego Urzędu Pracy, czy mają udać się do punktu w Stąporkowie, czy do Końskich. 

Kierownik Centrum Aktywizacji Zawodowej Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich 

panią Beata Spiżewska wyjaśniła, że została skierowana przez dyrektora do przedstawienia 

informacji o stanie i strukturze bezrobocia na terenie miasta i gminy Stąporków  

za 8 m-cy 2019 r. Poinformowała, iż z posiadanej przez nią wiedzy wynika, że w Punkcie 

Informacyjno-Konsultacyjnym w Stąporkowie pracują cztery osoby i tam będzie się odbywać 

rejestracja osób bezrobotnych, ponawianie osób bezrobotnych oraz przedstawianie ofert 

pracy. Ponad to pracodawcy będą mogli składać wnioski w zakresie prac interwencyjnych  

i staży, które będą przekazywane do Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich w celu 

rozpatrzenia i przygotowania stosownych dokumentów. Nadmieniła, że część form wsparcia 

już od wielu lat jest realizowana w Powiatowym Urzędzie Pracy w Końskich i są to: 

jednorazowe środki na podjęcie działalności gospodarczej, refundacja kosztów wyposażenia 

stanowiska pracy, czy zatrudnianie cudzoziemców. Pani Kierownik Beata Spiżewska 

powiedziała, że społeczeństwo lokalne z pewnością nie ucierpi na likwidacji filii PUP.  

Sołtys wsi Włochów Wojciech Dymarski podziękował wszystkim, którzy przyczynili się  

do budowy drogi w miejscowości Włochów. Podziękował również za odkrzaczenie poboczy. 

Poprosił o interwencję w sprawie przepustów. 

Sołtys wsi Lelitków Tadeusz Dobrowolski poprosił o sprzątnięcie pozostawionych po 

wycince krzaków oraz o usunięcie trawy, która narosła na nawierzchnię drogi i blokuje 

spływanie wód opadowych do rowu. Poprosił także o wykonanie odcinka asfaltu od Niekłania 

Wielkiego w kierunku Lelitkowa, który jest notorycznie poprawiany a wymaga 

kompleksowego remontu. 

Radna Barbara Zamachowska zapytała, kiedy zostaną uzupełnione ubytki w asfalcie  

na ul. Leśnej w Wielkiej Wsi. 

Radny Maciej Pokusa  zapytał, na jakim etapie jest projekt przebudowy ul. Szkolnej  

w Niekłaniu Wielkim. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej nawiązując do pytania przedmówcy poprosił, aby w roku 

bieżącym  uzupełnić duże ubytki w nawierzchni tej drogi. 

Sołtys wsi Czarniecka Góra Jakub Dajczer poprosił o usunięcie grubej warstwy piachu 

przy drodze powiatowej biegnącej przez jego miejscowość. 

Sołtys wsi Czarna Kamil Wojcierowski zgłosił problem dzikich zwierząt, które wbiegając 

na jezdnię powodują zagrożenie dla ruchu kołowego. Zapytał, czy istnieje możliwość 

zabezpieczenia pobocza, aby uniemożliwić zwierzętom przemieszczanie się. 

Radna Elżbieta Kołodziej poinformowała, iż na nowo wybudowanym odcinku ul. Kieleckiej 

w Odrowążu są niedrożne kanaliki burzowe. Dodała, że problem zgłaszała już w roku 

ubiegłym i do tej pory nic w tej kwestii nie zostało zrobione. Poprosiła o oczyszczenie 

chodnika na tej ulicy, który w 75% jest zarośnięty chwastami. Radna przypomniała również  

o niewykonanej barierce nad rzeką Korytnią, o którą prosi od piętnastu lat. Radna Elżbieta 

Kołodziej powiedziała, że droga powiatowa biegnąca od Gosania poprzez Włochów  

w kierunku Odrowąża, a konkretnie odcinek od Pardołowa do Odrowąża, który jest bardzo 

często używany przez mieszkańców jest zniszczony. Poinformowała, że od maja ubiegłego 

roku prosi o uzupełnienie ubytków w nawierzchni, lecz bez efektów. Dodała, że drzewa 

rosnące przy poboczach drogi dodatkowo powodują jej zwężenie. 

Radny Maciej Pokusa podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do wykonania drogi 

powiatowej Niekłań-Wąglów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż dalszą część sesji poprowadzi 

Wiceprzewodniczący Krzysztof Chrzan.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Chrzan zapytał, czy głęboki rów przy 

cmentarzu w Krasnej zostanie spłycony. Poinformował, iż mieszkańcy miejscowości 

Gustawów pomiędzy posesjami 34 i 36 proszą o wykonanie rowu melioracyjnego, gdyż woda 

opadowa zalega na ulicy. 

Sołtys wsi Lelitków Tadeusz Dobrowolski poprosił o remont mostku zlokalizowanego na 

końcu wsi, który jest zbyt wąski. Poprosił także o interwencję u lokalnych przewoźników, aby 

zorganizowali kurs z Lelitkowa bezpośrednio do Końskich we wczesnych godzinach 

porannych, bez konieczności przesiadki.  

Radna Paulina Potocka poinformowała, że w jej miejscowości remontu wymaga odcinek 

drogi powiatowej Janów-Czarna. Poprosiła także o uzupełnienie ubytków w nawierzchni 

drogi przy świetlicy wiejskiej. 

Radny Maciej Pokusa poprosił o wykonanie przepustu, który zgłosił sołtys Lelitkowa. 

Sołtys wsi Włochów Wojciech Dymarski zapytał, czy pieńki pozostałe po wycince 

przydrożnych krzaków zostaną usunięte. 

Na zgłoszone pytania odpowiedział Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich 

Stanisław Mościński. Wyjaśnił, że wszystkie roboty drogowe będą wykonywane 

sukcesywnie. Dodał, że ich zakres jest duży i nie będzie się ustosunkowywał do każdej 

inwestycji indywidualnie. Dyrektor powiedział, że roboty bieżące, np. odkrzaczanie,  

czy ścinkę poboczy wykonuje się sukcesywnie. W kwestiach zabezpieczenia przed dzikimi 

zwierzętami, wyjaśnił, że może jedynie ustawić w miejscach migracji zwierząt stosowne 

oznakowanie, chociaż zgodnie z przepisami tego typu oznakowania ustawia się na wniosek 

kół łowieckich. W kwestii wykonania projektu na ul. Szkolną w Niekłaniu Wielkim 

poinformował, iż projektant będzie występował o uzgodnienia dotyczące lokalizacji celu 

publicznego oraz dodatkowo o pozwolenie wodno-prawne i zapewne do końca maja 2020 r. 

dokumentacja zostanie ukończona. 

Radny Edward Mazur zapytał, jaki był nakład wydanego Biuletynu Informacyjnego Gminy 

Stąporków, kto był wydawcą i autorem tekstów oraz z jakiego powodu został wydany tuż 

przed wyborami. Zauważył, że w tekście zamieszczono informację o tym, że Urząd Miejski 

pozyskał dotację dla kościoła, co nie jest prawdą, ponieważ o pozyskanie dotacji starała się 
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parafia. Dodał, że Rada Miejska może udzielić dotacji dla kościoła znajdującego się  

w rejestrze zabytków, ale Urząd Miejski absolutnie nie może pozyskiwać dotacji dla 

kościołów. Zapytał o kwotę wykonania zadania oraz czy w tej sprawie przeprowadzono 

procedurę zapytania ofertowego. Radny poprosił o udzielenie informacji w formie ustnej oraz 

pisemnej. 

Burmistrz Stąporkowa wyjaśniła, że inicjatorem wydania biuletynu informacyjnego był 

radny Edward Mazur, który domagał się szczegółowych informacji o inwestycjach 

prowadzonych  w gminie. Dodała, że biuletyn wydano nakładem 4 tys. egzemplarzy i jego 

opracowaniem zajmował się inspektor ds. promocji tut. Urzędu. Pani Burmistrz wyjaśniła,  

że biuletyn miał zostać wydany w sierpniu, ale z uwagi na opóźnienia udało się go wydać  

we wrześniu br. Powiedziała, że opracowanie zostało wydane dla mieszkańców i zawiera 

wszystkie planowane na bieżącą kadencję inwestycje oraz podsumowanie roku bieżącego.  

W kwestii wniosku dla parafii w Odrowążu wyjaśniła, że pracownicy merytoryczni tut. 

Urzędu pomagają w przygotowywaniu takich wniosków. 

Radny Edward Mazur poprosił o doszczegółowienie odpowiedzi na zadane pytania. 

Burmistrz Stąporkowa wyjaśniła, że Urząd Miejski przygotował wniosek dla parafii pod 

względem merytorycznym, a parafia się pod nim podpisała. W kwestii zapytania ofertowego 

powiedziała, że zapewne rozeznanie rynku zostało przeprowadzone. 

Radny Edward Mazur zapytał o koszt wydania biuletynu. 

Burmistrz Stąporkowa wyjaśniła, że w odpowiedź zostanie przygotowana na piśmie. 

Radny Edward Mazur powiedział, że skoro pani Burmistrz nie pamięta kwoty, to na sesję 

należy zaprosić pracownika merytorycznego, który szczegółowych informacji udzieli. 

Burmistrz Stąporkowa wyjaśniła, że w dniu dzisiejszym pracownik jest nieobecny. 

Radny Edward Mazur poprosił o przygotowanie odpowiedzi na piśmie.  

Radna Paulina Potocka zapytała, czy gmina ma możliwość wnioskowania o odstrzał 

dzików. 

Radny Jacek Trudnos odniósł się do kwestii biuletynu informacyjnego. Powiedział,  

że to radny Edward Mazur zawsze mówi, że mieszkańcy pytają a on nie wie co powiedzieć, 

dlatego wydanie takiego opracowania powoduje, że mieszkańcy mają wiedzę na temat tego,  

co się dzieje w naszej gminie. 

Sołtys wsi Czarniecka Góra Jakub Dajczer w kwestii planu zagospodarowania dla terenu 

sołectwa Czarniecka Góra powiedział, że został on uszczuplony ze względów finansowych. 

Poprosił, aby w pogoni za statystyką nie umknęła treść, jaka powinien spełniać plan, czyli 

skumulowania procesu rozwoju terenu sołectwa.  

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek wyjaśniła, że wydanie biuletynu gminy kosztowało 

5436, 60 zł, cena za jedną sztukę to 1,36 zł. 

Burmistrz Stąporkowa dodała, że biuletyn wydała gmina Stąporków. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek powiedziała, że szczegółowych informacji 

pracownik gminy udzieli pisemnie. 

Sołtys wsi Czarna Kamil Wojcierowski poinformował, iż tej chwili w jego miejscowości na 

dwie posesje wtargnęły dziki. Powiedział, że w powiecie istnieje fundusz na pokrycie szkód 

powodowanych przez dziki finansowany ze składek wpłacanych przez koła łowieckie,  

ale obejmuje on tylko tereny, które nie są ogrodzone. Zapytał, czy w gminie jest możliwość 

zniwelowania skutków wtargnięcia dzików na tereny ogrodzone oraz czy istnieje pomysł na 

interwencję w sprawie problemu plagi dzików. Sołtys wsi Czarna zaproponował, aby gmina 

finansowała koszt utylizacji odstrzelonego dzika. 

Radny Jacek Trudnos odniósł się do wypowiedzi przedmówcy. Powiedział, że działania 

dzików nasilają się właśnie jesienią. Poinformował, iż osobiście interweniował w tej sprawie 

w roku ubiegłym i wynikiem tego były pisma z gminy skierowane do kół łowieckich, które za 

te zwierzęta odpowiadają. Okazało się, że liczba mieszkańców dotkniętych problemem plagi 
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tych zwierząt jest duża, ale są też wśród nich także ich obrońcy. Radny powiedział, że dziki 

obecnie są oswojone i nie boją się ludzi, a jedyną ścieżką obrony są interwencje u kół 

łowieckich i wnioskowanie o odszkodowania lub droga sądowa. 

Sołtys wsi Czarna Kamil Wojcierowski zapytał, czy przy kolejnym planowaniu budżetu 

istniałaby szansa na zabezpieczenie środków lub pozyskanie dofinansowania na odbudowę 

ogrodzenia posesji zdewastowanej przez dziki. 

Radny Jacek Trudnos odniósł się do wypowiedzi przedmówcy. Powiedział, że jest to 

pomysł nierealny, ponieważ młode warchlaki mają możliwość przedostać się na posesję 

niewielką szczeliną, a w przypadku, gdy nie uda im się bezpiecznie wyjść to locha zrobi 

wszystko, by je wydostać. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Chrzan poruszył kwestie dowozów do 

szkoły. Zapytał, czy istniałaby możliwość, aby jeden z autokarów zaczekał,  

na odjazd drugiego, by dzieci nie musiały wracać do domu na piechotę. Poprosił także  

o zabezpieczenie w budżecie na rok kolejny środków finansowych na remont wentylacji  

w kuchni w Publicznej Szkole Podstawowej w Krasnej. 

Radna Elżbieta Kołodziej powiedziała, że problem dzików jest powszechny i z uwagi na to  

zaproponowała spotkanie sołtysów z kołami łowieckimi i przedstawicielami Nadleśnictwa 

Stąporków.  

Radny Tomasz Kurcbart powiedział, że jeszcze w maju br. prosił o wycięcie suchych gałęzi 

przy ul. Prusa w Stąporkowie. Dodał, że wstępnie sprawą zajął się dyrektor ZGKiM, lecz 

ostatecznie utknęła ona w Referacie Ochrony Środowiska tut. Urzędu. Radny dodał, że nie 

chciał dodatkowo interweniować u pani Burmistrz oraz u Sekretarza Gminy, ale do chwili 

obecnej  sprawa nie została zakończona a mieszkańcy nadal proszą o usunięcie gałęzi. 

Poprosił o interwencję w tej sprawie, gdyż istnieje niebezpieczeństwo, że zimą suchy konar 

spadnie na przypadkowego przechodnia. Radny ponowił prośbę o ustawienie wiaty 

przystankowej na ul. Koneckiej w Stąporkowie, gdyż jest to jeden z niewielu przystanków 

zlokalizowanych przy drodze krajowej nieposiadających wiaty. Poprosił również  

o zabezpieczenie środków finansowych w kwocie 1500 zł w budżecie na 2020 rok na 

ustawienie lampy oświetleniowej przy ul. Wspólnej w Stąporkowie. Radny Tomasz Kurcbart 

powiedział, że radni z terenów wiejskich nie powinni w kwestiach dróg powiatowych 

podkreślać, że drogi zlokalizowane są tylko na ich terenie. Podkreślił, że teren jest wspólny 

dla wszystkich a on jako radny ze Stąporkowa niestety nigdy w spotkaniu dotyczącym dróg 

nie uczestniczył a przecież także otrzymuje pytania od mieszkańców dotyczące tego, które 

drogi powiatowe będą remontowane. Radny dodał, że nigdy nie zdarzyło się, aby był przeciw 

i nie popierał wykonania którejś z nich. Podkreślił, że osobiście popiera jak najszybsze 

wykonanie drogi powiatowej biegnącej z Niekłania w kierunku Antoniowa. Radny Tomasz 

Kurcbart podsumowując wypowiedź poprosił o zapraszanie radnych z terenu miasta na 

spotkania w sprawie dróg powiatowych zlokalizowanych na terenach gminy Stąporków. 

Radny Krzysztof Chrzan odpowiedział, że remonty dróg popierają wszyscy. 

Radny Maciej Pokusa poprosił radnych o wsparcie przy poszerzeniu odcinka drogi  

w Niekłaniu Małym przy ul. Partyzantów. Poinformował, że na kolejną sesję przygotuje 

interpelację w przedmiotowej sprawie. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys odpowiedział na przedstawione pytania. W kwestii szkód 

powodowanych przez dziki zapewnił, że gmina zorganizuje spotkania z przedstawicielami kół 

łowieckich. W kwestii planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu sołectwa 

Czarniecka Góra powiedział, że bardzo krótkim okresie zostały uchwalone także inne plany 

zagospodarowania uwalniające tereny za ul. Kochanowskiego w Stąporkowie o pow. ponad 

20 ha. Dodał, że dla terenu sołectwa Czarniecka Góra wstępnie zaplanowano pow. ponad  

40 ha, więc nawet ograniczenie planu nie powoduje, jego drastycznego zmniejszenia, gdyż 

planowana droga będzie miała długość ponad 600 m.  Radnemu Krzysztofowi Chrzanowi 
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wyjaśnił, że zorganizowane zostanie spotkanie w celu uzgodnienia rozwiązania problemu 

dowozów dzieci, natomiast w  kwestii zabezpieczenia środków na remont kuchni w  szkole  

w Krasnej powiedział, że istnieje możliwość pozyskania środków wewnętrznych na to 

zadanie. Radnemu Tomaszowi Kurcbartowi wyjaśnił, że sprawy przez niego zgłoszone 

przedstawi w poszczególnych referatach. 

Radny Edward Mazur poprosił o podłączenie do budynku Publicznego Przedszkola  

w Stąporkowie gazu ziemnego a także o kompleksowe zajęcie się tym budynkiem, który jest 

w  stanie fatalnym. 

Radny Tomasz Kurcbart w imieniu pracowników firmy Henkel poprosił panią Burmistrz  

o podjęcie rozmów w sprawie drogi ze Stąporkowa biegnącej w kierunku Wielkiej Wsi, która 

prowadzi także do ich firmy. Zaproponował, aby przy współfinansowaniu z firmą Henkel, 

Starostwem Powiatowym gmina wykonała przedmiotowy odcinek drogi, który jest  

w fatalnym stanie technicznym. 

Ad.pkt.16.Zamknięcie obrad sesji.   

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej zamknął 

obrady XVII sesji Rady Miejskiej dziękując wszystkim za udział w obradach.  

 

Protokołowała:                                             Przewodniczący Rady Miejskiej 

Karolina Rokita                                                          Jacek Kołodziej 
 


